
PROTOKÓŁ  Nr XXVI/09   
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 30 czerwca  2009 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy. 

 
 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 1000  do godziny 1330. Obradom 
przewodniczyła Pani Iwona Pietras- Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                
w sesji  udział wzięło 14 radnych – nieobecny radny Artur Oleksiak  (  lista obecności stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu). 
Ponadto obecni byli, zaproszeni goście min. Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,  
kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi, a także socjolog pan Zdzisław Skuza, 
przedstawiciel Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej pan Gabriel Pak  oraz inni 
zainteresowani obradami  ( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  
 
 Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6.   Interpelacje i zapytania. 
7.   Podjęcie uchwał w sprawach: 
 a) zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok, 
 b) zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego,  

c) zasad i trybu umarzania należności pieniężnych, do których nie stosuje się 
przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych 
należności oraz wskazanie uprawnionych do tego organów,  
d) wyrażenia opinii w zakresie projektowania obszaru Natura 2000- Dolina Mierzawy- 
w granicach Gminy Wodzisław, 
e) uchwalenia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wodzisław 
na lata 2009- 2016”, 
f) wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXIV/157/09 Rady Gminy Wodzisław z dnia 
30 kwietnia 2009 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów 
zawierających azbest dla Gminy Wodzisław na lata 2008- 2032”.   
g) zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
dotyczącego przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Św. 
Rafała w Czerwonej Górze poprzez likwidację Poradni Kardiologicznej i 
Endokrynologicznej w Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy i Chorób 
Płuc w Kielcach. 

      8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
      9.  Sprawy różne.  
     10. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Dwudziestą szóstą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 
Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 
Otwieram dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  
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Ad.2. Powołanie sekretarza obrad. 
 
 Na sekretarza obrad powołano radną Zofię Jędrzejczyk  , jednogłośnie – 14 za,                         
w głosowaniu jawnym. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła pismo Wójta Gminy Wodzisław w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad zmiany polegającej na dodaniu do proponowanego 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie: 

- zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
dotyczącego przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Św. 
Rafała w Czerwonej Górze poprzez likwidację Poradni Kardiologicznej i 
Endokrynologicznej w Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy i Chorób 
Płuc w Kielcach   ( pismo stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 

Radny Zbigniew Kaleta poinformował, że na wczorajszym posiedzeniu komisji poruszono 
kwestię ograniczonej dostępności do służby zdrowia, spowodowanej brakiem kadry 
lekarskiej. Wyrażając zgodę na likwidację poradni, ograniczy mieszkańcom prowincji  
możliwość leczenia w poradniach specjalistycznych.  
Więcej pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia  porządku obrad o przedłożony projekt 
uchwały.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. W wyniku jawnego głosowania, radni większością 
głosów – 12 za, 1 wstrzymujący się, 1 przeciw, przyjęli zmianę porządku obrad dot. 
wprowadzenia projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. Św. Rafała w Czerwonej Górze poprzez likwidację Poradni 
Kardiologicznej i Endokrynologicznej w Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy 
i Chorób Płuc w Kielcach. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w/w projekt omawiany będzie w punkcie 7 
lit. „g”.  

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są uwagi lub propozycje co do 
proponowanego porządku obrad po zmianach. Uwag ani propozycji nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia   porządku obrad. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się 
jednogłośnie 14 za,  w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad.  
 
 Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras poinformowała zebranych, że do 
chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 
protokołu z sesji z dnia 29 maja 2009 roku. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się 
jednogłośnie 14 za,    w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca  Rady Gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XXV/09 z obrad sesji                   
z dnia 29 maja  2009  roku. 
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                  
w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 6  do protokołu) .  

Przedstawił informację na temat szkód  będących następstwem ostatnich ulewnych 
deszczów, zwłaszcza na drogach terenu gminy. W związku z powyższym zdecydował aby 
środki jakie pozostały po przetargach na drogi powiatowe przeznaczyć na odbudowę drogi 
powiatowej w Woli Lubeckiej, gdzie brak odwodnień powoduje  niszczenie nawierzchni. 
Dodał , że podobny problem występuje w miejscowości Konary, gdzie podtopionych jest 
kilka domów. Wyraził zdziwienie dot. negatywnej  opinii jaką wydała Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów na temat odbudowy drogi w Woli Lubeckiej, według której środki 
na odbudowę w/w drogi powinny pochodzić tylko z budżetu powiatu. Następnie 
poinformował, że w  dniu 16 lipca odbędzie się szkolenie przeprowadzone przez Lokalną 
Grupę Działania „Ziemia Jędrzejowska – Gryf” dot. możliwości pozyskania środków 
pomocowych w ramach programu LEADER.  

Kończąc wystąpienie podziękował wszystkim uczestnikom uroczystości poświęconej  
wspomnieniu 65 rocznicy bohaterskiej śmierci por. Stefana Rajskiego „Zrywa” , dowódcy 
oddziału „Spaleni” i ofiar II Wojny Światowej poległych na wodzisławskiej ziemi,  która 
odbyła się  w dniu 27 czerwca w Nawarzycach. 
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 
jednogłośnie- 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca   Rady Gminy stwierdziła przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy.  
 
Ad.6. Interpelacje i zapytania.  
 
Wnioski dot. dróg powiatowych : 
- radny Mariusz Zieliński interweniował w sprawie remontu drogi Przyrąb – Brzezinki. 
Poinformował, że po ostatnich ulewnych deszczach droga uległa znacznemu zniszczeniu. 
Należy usunąć porastające przy pasie drogowym krzaki, odmulić pobocza, usunąć ubytki oraz 
muł z pasa drogi,  
- sołtys wsi Dębiany interweniował w sprawie usunięcia krzaków porastających wzdłuż drogi 
Piskorziowice- Olbrachcie,  
- sołtys wsi Sadki interweniował w sprawie usunięcia krzaków porastających wzdłuż drogi 
Brzezinki – Sadki. 
 
Wnioski dot. dróg gminnych : 
- radny Mariusz Zieliński interweniował w sprawie remontu drogi Wola Lubecka- Ewcin oraz 
Janów – Dropiówka,  
- radny Janusz Zasada interweniował w sprawie remontu drogi Piotrkowice – Podlesie,  
- pan Stanisław Zięba zgłosił potrzebę remontu drogi do Lubczy – Janów,  
- sołtys wsi Sadki prosił o remont drogi na odcinku Sadki Modrzeje- Stara Wieś, 
- sołtys wsi Piotrkowice prosił o utwardzenie drogi dojazdowej na odcinku Piotrkowice- 
Podlesie ( za posesją państwa Jagiełków),  
- radny Andrzej Malec interweniował w sprawie usunięcia ubytków w drodze dojazdowej do 
internatu. Radny dodał, że ubytek ten powstał podczas budowy przyłącza kanalizacyjnego do 
posesji pana Sokołowskiego. Przypomniał, że wielokrotnie interweniował w sprawie. 
Następnie pytał co z przebudową instalacji oświetleniowej w gminie, a także czy jest 
możliwość włączania oświetlenia ulicznego w centrum Wodzisławia. Brak oświetlenia 
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powoduje, że w godzinach nocnych zanieczyszczane są przystanki autobusowe, co 
niekorzystnie wpływa na wizerunek gminy. Radny pytał również, co z planowaną budową 
kompleksu sportowego.  
 
- radny Zbigniew Kaleta pytał, kiedy będą remontowane podjazdy przy Ośrodku Zdrowia               
w Wodzisławiu oraz kiedy  utwardzony zostanie  podjazd i parking przy wjeździe do gabinetu 
rehabilitacji. Radny poruszył temat budowy sieci kanalizacyjnej oraz przebudowy 
oczyszczalni ścieków w Wodzisławiu. Pytał, kiedy rozpoczną się  prace inwestycyjne. 
 
- sołtys wsi Przezwody  pytał, czy powołano komisję d.s. oceny szkód powodziowych. Dodał, 
że zgłoszono do niego kilka przypadków podstopień. 
Wójt wyjaśnił, że powołał komisję d.s. oceny szkód na drogach gminnych. Inna komisja 
zajmuje się oceną szkód rolniczych. Należy składać pisemne informacje w tym temacie.  
 
Ad. 7.   Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że przedłożone uchwały były omawiane 
na posiedzeniach stałych komisji Rady i otrzymały pozytywne opinie                                              
( opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  stanowi załącznik Nr 7 do protokołu, 
opinia komisji Zdrowia Opieki Społecznej Administracji i Bezpieczeństwa Publicznego 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu).   
 
a) projekt uchwały w sprawie  zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok, przedstawiła 
Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
Wójt wyjaśnił, że zrezygnowano z remontu Synagogi gdyż Ministerstwo Kultury                             
i Dziedzictwa Narodowego  znacznie obniżyło procent dofinansowania inwestycji 
związanych z odnową zabytków. Planuje się wykonać inwestycję w ramach środków                        
z Programu Regionalnego Obszarów Wiejskich. Nabór wniosków planowany jest na miesiąc 
wrzesień.  
Radny Zbigniew Kaleta pytał, dlaczego zmniejszono wydatki na przebudowę ulicy Kościelnej 
i Jędrzejowskiej. 
Skarbnik wyjaśniła, że środki w wysokości 18.700zł. przeniesiono jedynie z działu 600 
transport, do działu 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  gdyż przebudowa w/w 
ulic wykonana zostanie w ramach zadania „rewitalizacja rynku  Wodzisławia”.  
Więcej pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/172/09 w sprawie 
zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok. 
 
b) projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego, 
przedstawiła Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/173/09 w sprawie 
zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego.  
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c) projekt uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania należności pieniężnych, do których nie 
stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych 
należności oraz wskazanie uprawnionych do tego organów, przedstawiła Skarbnik Gminy                
( projekt stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
Radny Włodzimierz Siwiec pytał, z jakich przepisów korzystano  do tej pory.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że obowiązywała uchwała Rady Gminy. Przedłożony projekt 
aktualizuje uchwałę wg obowiązujących przepisów.  
Więcej pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/174/09 w sprawie 
zasad i trybu umarzania należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów 
ustawy – Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych należności oraz 
wskazanie uprawnionych do tego organów. 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 min. przerwę. 
 
d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii w zakresie projektowania obszaru Natura 
2000- Dolina Mierzawy- w granicach Gminy Wodzisław, przedstawiła Przewodnicząca Rady 
Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 12 do protokołu).  
Radny Mariusz Zieliński pytał, czy  właściciele nieruchomości, których tereny będą objęte 
programem Natura 2000 będą powiadomieni o wprowadzeniu  programu. 
Wójt przestawił szczegółowy projekt specjalnego obszaru chronionego proponowany przez 
Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz  zmiany jakie są proponowane po 
konsultacji z mieszkańcami. Wyjaśnił, że jeżeli Rada przyjmie plan ze   zmianami  oraz 
zostanie on zatwierdzony przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska mieszkańcy 
zostaną niezwłocznie powiadomieni.  
Sołtys wsi Niegosławice pytał, co z planem wybudowania w jego miejscowości zbiornika 
wodnego. 
Wójt poinformował, że plany zostały zmienione i zbiorniki będą budowane w innych terenach 
województwa. 
Radny Zbigniew Kaleta zgłosił, że wzdłuż rzeki Mierzawa, na odcinku od miejscowości 
Mierzawa do Przyłęczka właściciele działek sąsiadujących z rzeką ingerują w jej koryto tj. 
budowane są zbiorniki do hodowli ryb. Radny wnioskował o interwencję w sprawie. 
Wójt wyjaśnił, że za utrzymanie cieków wodnych odpowiada Wojewódzki Zarząd Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w Kielcach. Poinformował, że właściciele w/w zbiorników wybudowali 
je niezgodnie z prawem tj. bez odpowiedniej dokumentacji.  Zapewnił, że będzie 
interweniował w sprawie.    
Sołtys wsi Piskorzowice zaproponował aby wzdłuż drogi powiatowej w miejscowości 
Strzeszkowice odsunąć strefę o 100m. 
Wójt zgodził się z propozycję sołtysa i zgłosił potrzebę wprowadzenia punktu 5 w brzmieniu:  
„W obrębie geodezyjnym Strzeszkowice, po jej południowej stronie, na odcinku wzdłuż drogi 
powiatowej 0178T, przesunąć strefę o 100m”.  
Więcej pytań ani uwag nie było. 
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie uzupełnienia projektu o punkt 
5 w brzmieniu przedstawionym przez Wójta Gminy. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za uzupełnieniem projektu o punkt 5 radni 
opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za w głosowaniu jawnym.  
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że punkt 5 w brzmieniu „w obrębie geodezyjnym 
Strzeszkowice, po jej południowej stronie, na odcinku wzdłuż drogi powiatowej 0178T, 
przesunąć strefę o 100m”, został przyjęty. 
 Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu  uchwały  po uzupełnieniu. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/175/09 w sprawie 
wyrażenia opinii w zakresie projektowania obszaru Natura 2000- Dolina Mierzawy-                     
w granicach Gminy Wodzisław. 
 
e) projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Wodzisław na lata 2009- 2016”, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu).  
Głos zabrał  pan Zdzisław Skuza, socjolog, współtwórca strategii. Poinformował, że 
przedłożony dokument opracowany został przede wszystkim przez samorząd. Wyjaśnił, że 
strategia jest sposobem realizacji celu, w tym przypadku problemu społecznego. Omówił 
znaczenie i wymiar problemów społecznych dzieląc je na 5 kategorii oraz omówił skalę w/w  
problemów  występujących w gminie. Zwrócił uwagę na proces coraz większej autonomii 
gminy, a zarazem zwiększenia odpowiedzialności za mieszkańców.  Poinformował, że przy 
opracowywaniu strategii oparto się na wynikach ankiet jakie zostały przeprowadzone na 200 
mieszkańcach gminy. Dodał , że wyniki ankiet oraz analiza SWOT są załącznikami do 
opracowania. Podkreślił znaczenie aktywnej działalności mieszkańców w życiu społecznym 
gminy. Jako przykład podał czynny udział zainteresowanych w tworzeniu strategii, co należy 
do  rzadkości. Podziękował za współprace i zaproszenie na dzisiejszą sesję. 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych ( nieobecny radny Andrzej Roliński ).  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/176/09 w sprawie 
uchwalenia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wodzisław na lata 
2009- 2016”. 
 
f) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXIV/157/09 Rady 
Gminy Wodzisław z dnia 30 kwietnia 2009 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest dla Gminy Wodzisław na lata 2008- 2032” przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 14 do protokołu).  
Radny Zbigniew Kaleta pytał, jakie podjęto działania w zakresie  usuwania azbestu. 
Wójt poinformował, że  wdrożenie programu do realizacji planuje się na 2010 rok. Wyjaśnił, 
że mieszkańcy będą ponosić koszty usuwania azbestu, a gmina przy dofinansowaniu z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska będzie pokrywać koszty transportu  oraz 
utylizacji odpadów. 
Więcej pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych ( nieobecny radny Andrzej Roliński).  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/177/09 w sprawie 
wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXIV/157/09 Rady Gminy Wodzisław z dnia 30 
kwietnia 2009 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest dla Gminy Wodzisław na lata 2008- 2032”. 
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g)  projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego dotyczącego przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego 
im. Św. Rafała w Czerwonej Górze poprzez likwidację Poradni Kardiologicznej                                
i Endokrynologicznej w Wojewódzkiej Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy i Chorób Płuc    
w Kielcach przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 15 do 
protokołu).  
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że przedmiotem w/w projektu uchwały jest wyrażenie opinii w 
sprawie zamiaru likwidacji poradni kardiologicznej i endokrynologicznej Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego w Czerwonej Górze, a nie oddziałów szpitala.  
Radny Andrzej Malec wyraził opinię, że nie należy likwidować poradni gdyż ogranicza się w 
ten sposób dostęp do specjalistycznej służby zdrowia. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała  że komisja zdrowia pozytywnie odniosła się do 
propozycji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie zamiaru likwidacji 
przedmiotowych oddziałów. Pani przewodnicząca wyraziła zdziwienie zmianą opinii.   
W wyniku dyskusji radny złożyli wniosek o zmianę zapisu w §1 i wyraz „pozytywnie” 
zastąpić „negatywnie”.   
Przestąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia zmiany zapisu w projekcie uchwały. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych ( nieobecny radny Andrzej Roliński ).  
Za wprowadzeniem zmiany zapisu radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za , w 
głosowaniu jawnym.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że zmiana została przyjęta i wyraz „pozytywnie”, zostanie 
zastąpiony wyrazem „negatywnie”. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie  przyjęcia projektu uchwały po zmianach. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych ( nieobecny radny Andrzej Roliński).  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXVI/178/09 w sprawie 
zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dotyczącego 
przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Św. Rafała w Czerwonej 
Górze poprzez likwidację Poradni Kardiologicznej    i Endokrynologicznej w Wojewódzkiej 
Specjalistycznej Przychodni Gruźlicy i Chorób Płuc    w Kielcach. 
 
Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
 
Wójt poinformował, że wnioski dot. dróg powiatowych przekazane zostaną według 
właściwości do Zarządu Dróg Powiatowych w Jędrzejowie, 
 
- odnośnie remontu drogi Wola Lubecka – Ewcin poinformował, że skutki powodzi zostały 
usunięte, 
- radny Mariusz Zieliński wyjaśnił, że chodziło mu o remont całej drogi. Dodał, że 
wielokrotnie wnioskował w tej sprawie, 
- Wójt stwierdził, że nie wszystkie wnioski można zrealizować w oczekiwanym czasie, 
 
- odnośnie przebudowy oświetlenia ulicznego gminy poinformował, że wpłynęły 4 oferty firm 
projektowych. Planuje zlecenie wykonania projektu przebudowy, tak aby należność za 
dokumenty pochodziła z budżetu roku 2010. Obecnie nie ma środków na ten cel, zwłaszcza, 
że  nie ma środków na zapłatę bieżących faktur z tytułu oświetlenia ulicznego,  
- w sprawie włączenia oświetlenia w centrum Wodzisławia poinformował, że planował  
wymianę lamp na energooszczędne, jednakże wymiana oświetlenia w Wodzisławiu będzie 
przeprowadzona w ramach rewitalizacji. Dodał, że są problemy ze znalezieniem firmy 
projektowej,  która sporządziła by dokumentację  ulicy Jędrzejowskiej do E-7. Odnoście ładu 
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i porządku w Wodzisławiu poinformował, że będzie interweniował do miejscowej policji                 
o wzmożenie kontroli ulic, także kontroli przestrzegania przepisów dot.  placu targowego i 
handlu obwoźnego,  
- w sprawie budowy kompleksu sportowego poinformował, że były błędy w dokumentacji 
projektowej jednakże zostały one już zweryfikowane.  W najbliższym czasie wydane zostanie 
pozwolenie na budowę oraz umieszczona zostanie oferta przetargowa do BIP. Prowadzone 
jest również postępowanie w sprawie  wykupu przez gminę działki od pana Bzdyka, która ma 
służyć jako droga dojazdowa do obiektu. Ustalono już wstępną cenę. Prace inwestycyjne 
rozpoczną się w miesiącu lipcu, 
 
- w sprawie zgłoszonej przez radnego Janusza Zasadę dot. utwardzenia drogi Piotrkowice – 
Podlesie zapewnił, że zostaną  dowiezione 2 zestawy kamienia, 
 
- odnośnie utwardzenia podjazdu do gabinetu rehabilitacji zapewnił, ze zostanie on doraźnie 
wykonany jednakże obecnie priorytetem jest wykonanie modernizacji i przebudowy kuchni w 
Zespole Szkół w Wodzisławiu. Wykonanie podjazdu zaplanowano łącznie z budową 
kompleksu sportowego.  
- radny Andrzej Malec prosił o uzupełnienie ubytków w drodze prowadzącej do przedszkola, 
zniszczonej przez ZUK podczas wykonywania przyłącza kanalizacyjnego do posesji pana 
Sokołowskiego.  
 
- w sprawie poruszonej przez radnego Zbigniewa Kaletę dot. budowy sieci kanalizacyjnej 
poinformował, że dokumentacja została przekazana do Zespołu Uzgodnień Dokumentacji. 
Ogłoszony zostanie przetarg i przyłącza będą wykonywane. Odnośnie oczyszczalni ścieków 
decyzje zostały już wydane, łącznie z decyzją środowiskową i przygotowano wniosek o 
pozwolenie na budowę. Odnośnie wodociągu Brzeście, również decyzja środowiskowa 
zostanie wydana, dokumentacja zostanie przekazana do ZUD, złożony zostanie wniosek o 
pozwolenie na budowę i oferta do BIP, 
- odnośnie wodociągu Podlesie wydano projekt decyzji środowiskowej z postanowieniem o 
wydaniu decyzji, jest on w opiniowaniu Starostwa i Sanepidu. Po uzyskaniu ostatecznej 
decyzji złożony zostanie wniosek o pozwolenie na budowę oraz ogłoszony przetarg. 
Zaznaczył, że proces uzyskania decyzji środowiskowej jest długotrwały i uniemożliwia 
terminowe rozpoczęcie inwestycji.  
 
- odnośnie zgłoszeń dot. zniszczeń na drogach po ostatnich ulewach zapewnił,  że każdy ze 
zgłoszonych  odcinków zostanie  utwardzony. 
  
Poinformował, że w ostatnim czasie zniszczony został niedawno wyremontowany most na 
odcinku drogi Konary – Nawarzyce. Znany jest sprawca zniszczenia,  który na własny koszt 
ma naprawić szkody.  
  
Ad.9. Sprawy różne.  
 

Wójt podziękował za udział w zawodach sołeckich,  cieszących  się bardzo dużym 
zainteresowaniem. Dodał, że na przyszły rok na zawody przyjedzie Marszałek Województwa.  
 

Sołtys wsi Lubcza interweniował w sprawie wykonania odwodnień przy drogach w 
jego  miejscowości, oraz o wycięcie krzaków przy pałacu.  

Wójt zapewnił, że krzaki zostaną usunięte gdyż stwarzają zagrożenie na drodze. 
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Przewodnicząca Rady Gminy zauważyła, że każdy właściciel nieruchomości powinien  
dbać o swoje posesje oraz przylegający do nich pas drogowy.  
 Radny Mariusz Zieliński pytał, czy KGW Mozgawianie przejęło klucze od nowo 
wyremontowanego pomieszczenia.  
 Wójt poinformował, że proponował, aby pomieszczenie było użytkowane także przez 
Towarzystwo Przyjaciół Wodzisławia, jednakże KGW nie wyraża na to zgody. Rozważa 
możliwość wstawienia dodatkowych drzwi. Jest konieczność niezwłocznego opuszczenia 
pomieszczenia obecnie zajmowanego przez TPW przy gabinecie rehabilitacji gdyż zbyt mała 
odległość między urządzeniami zakłóca ich pracę. Wydzielenie pomieszczenia innemu 
podmiotowi w gabinecie jest niezgodne z umową z NFZ. Dlatego problem należy jak 
najszybciej rozwiązać. Ma jednak nadzieję , że organizacje dojdą do porozumienia.  
 Radny Zbigniew Kaleta poinformował, że objazd miejscowości zgłoszonych do 
konkursu „Najpiękniejsza wieś” odbędzie się ok. 10 lipca. 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła wykaz zgłoszonych miejscowości.  
 Sołtys wsi Sadki pytał, czy można zgłaszać wnioski na budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków. 
Wójt poinformował, że gdy będą chętni wniosek do RPO można złożyć w 2010 roku. 
Następnie poinformował, że dożynki gminne odbędą się 23 sierpnia  w miejscowości Lubcza.  
 Sołtys wsi Przewody podsumował, że na dzisiejszej sesji dużo mówiło się o 
remontach dróg. Poinformował, że w jego sołectwie łącznie do naprawy jest ok. 7 km dróg. 
Stwierdził, że należy ustalić technologię wykonywania remontów, dzięki której drogi nie będą 
corocznie naprawiane corocznie. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 5 lipca w miejscowości Krężoły 
odbędą się uroczystości poświęcone 50 – leciu powstania OSP. Natomiast w dniu 19 lipca 
odbędzie się uroczyste poświęcenie sztandaru OSP w Nawarzycach. W imieniu 
organizatorów zaprosiła na w/w uroczystości. 
 
Wójt poinformował, że w miesiącu lipcu odbędzie się spotkanie zainteresowanych 
aktualizacją zmian w studium zagospodarowania przestrzennego.  
 
Ad. 10. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 
podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła obrady wypowiadając formułę –„ 
Wysoka Rado! – zamykam dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 
kadencji”. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
           Protokolant           Sekretarz obrad               Przewodniczący Rady Gminy 
   
 / Aleksandra Adamska /           / Zofia Jędrzejczyk    /                /  Iwona Pietras / 
 


